
پشت سر گذاشتن 
شیوا نوروزی
      گفت وگو

روزهای سختی که 
کرون�ا  وی�روس 
برایمان رقم زده با همدلی و اتحاد مردم آس�ان تر 
می شود. از وقتی کووید 19 در کشورمان شیوع پیدا 
کرد و برخی از هموطنان به این بیماری مبتلا شدند، 
زندگی عادی مردم مختل و فعالیت های اجتماعی، 
فرهنگی و ورزشی نیز متوقف ش�ده اند، اما کادر 
درمانی در سراسر کشور همچنان به فعالیت خود 
ادامه می دهن�د و بدون هیچ ت�رس و واهمه ای به 
جنگ کرونا می روند. در حالی که مسابقات ورزشی 
کماکان تعطیل اس�ت بس�یاری از ورزش�کاران 
کشورمان در مسیر خدمت به مردم و مبارزه با کرونا 
قدم برداشته اند؛ جمع آوری کمک های مردمی و 
رساندن آنها به دست نیازمندان از جمله اقدامات 
جامعه ورزش ب�وده اس�ت. حامد س�هراب نژاد، 
بسکتبالیس�ت کردس�تانی ایران نی�ز با کمک 
دوستانش تجهیزات پزشکی را به دست پرستاران 
و کادره�ای درمان�ی بیمارس�تان می رس�اند. 

    
  تجربه این کار را داشتم

سهراب نژاد، بازیکن تیم بسکتبال مهرام در گفت وگو 
با »جوان« نحوه توزیع تجهیزات پزشکی را توضیح 
داد: »این تصمیمی بود که با برخی از دوستان گرفتیم. 
البته این اولین باری نبود که چنین کاری می کردیم و 
قبلًا هم کمک هایی را به دست زلزله زدگان و مردم 
آسیب پذیر رسانده بودیم. در این جمع هم ورزشکار 
حضور دارد، هم هنرمند و هم دیگر اقشار جامعه. در 
واقع این جمعی که ما تشکیل داده ایم همگی رفاقتی 
کنار هم مشغول به کار هستند. کرونا شرایط سختی 

را رقم زده و تعدادی از بیمارس��تان ها واقعاً شرایط 
خوبی از نظر وسایل پزش��کی و بهداشتی ندارند و 
از این حیث ب��رای کادر درمان دچ��ار کمبودهایی 
هس��تند، به همین خاطر تصمیم گرفتیم با جمع 
کردن کمک های مردمی، ورزشکاران و هنرمندان 
مبلغی را جمع آوری و اقلام م��ورد نیاز را خریداری 
کنیم. این اقلام را بین چند استان تقسیم کردیم. در 
حقیقت هر کسی مسئولیت شهر و استان خودش را 
برعهده گرفت و به نوعی تقسیم کار کردیم. بقیه هم 
تلاش کردند از طریق دوستان و رابطه هایی که دارند 
کار را پیش ببرند. از آنجا که من هم اهل س��نندج 

هستم اقلام بهداشتی را به بیمارستان ها رساندم.«
  جبران بخشی از کمبودها 

ملی پوش سابق تیم ملی با اشاره به اینکه کادر درمانی 
با کمبود برخی تجهیزات پزشکی و بهداشتی مواجه 
است، گفت: »دو سری اقلام خریداری شده را توزیع 
کردیم؛ در مرحله اول کمک ها را به بیمارستان توحید 
سنندج که مختص بیماران مبتلا به کروناست تحویل 
دادیم و در مرحله بعد هم اقلام را به دو، سه بیمارستان 
دیگر سنندج رساندیم. خوشبختانه وسایل باکیفیتی 
به دست کادر درمان رس��ید. درست است که نیازها 
بیش��تر از این حرف هاس��ت و هنوز هم نیاز به اقلام 
بهداشتی احساس می شود، اما بخشی از کمبودها از 
این طریق جبران شد. لباس ایزوله، گان، ماسک های 
فیلتردار و عادی، دستکش و ویلچر از جمله این اقلام 
بود. کمک هایی که در این مرحله جمع آوری شده بود 

فقط به بیمارستان ها اختصاص یافت.«  
  نمی خواهند اسم شان مطرح شود

حامد س��هراب نژاد در ادامه ضم��ن قدردانی از 
تلاش پزش��کان و پرس��تاران در خصوص گروه 

خیریه ای که با جمعی از ورزشکاران و هنرمندان 
تشکیل ش��ده است، اظهار داش��ت: »گروهمان 
کاملًا دوستانه اس��ت و خود بچه ها اصلًا دوست 
ندارند اسمی از آنها برده ش��ود. در واقع گروهی 
مردمی است که من تنها بس��کتبالی آن هستم 
و بقیه، ورزشکاران سایر رشته ها هستند. ما هم 
در این جامعه زندگی می کنیم و می دانیم اوضاع 
بیمارستان ها خوب نیس��ت. ویروس کرونا همه 
را تحت تأثی��ر قرار داده و فش��ار کاری زیادی را 
به پرسنل بیمارس��تان ها تحمیل کرده است. به 
نظر من آنها که در بیمارس��تان ها کار می کنند 
از پزشک و پرس��تار گرفته تا س��ایر عوامل، دل 
بزرگی دارند که به رغم ش��یوع وی��روس کرونا 
دست از خدمت برنداش��ته اند. همیشه قدردان 

آنها هستیم.« 
  وظیفه مان را انجام دادیم

بازیکن پس��ت چهار مهرام کمک ب��ه کادر درمان 
را وظیفه خود و س��ایرین خوان��د: »در حقیقت ما 
کار خاصی نکردیم و اگر قدمی هم برداش��تیم تنها 
وظیفه ای بوده که باید انجام می دادیم. در این مدت 
فقط س��عی کردیم بخش��ی از مایحتاج مورد نیاز 
کادر درمان را تهیه و تقدیم ش��ان کنیم. کار بزرگ 
پزشکان و پرستاران قابل جبران نیست. به نظرم تنها 
می توانیم از همه بخواهیم نکات بهداشتی را بیش 
از پیش رعایت کنند. با ای��ن کار می توانیم به قطع 
زنجیره انتقال کرونا در ایران و جهان خاتمه دهیم 
تا با از بین رفتن این ویروس هرچه زودتر به زندگی 
عادی بازگردیم. باید اعتراف کنیم که اوضاع زندگی 
و کار در جامعه برای خیلی ها سخت شده است. فقط 

باید به ریشه کن شدن کرونا امیدوار باشیم.«

  همه در قرنطینه هستیم
حامد سهراب نژاد حفظ آمادگی جسمانی با تمرینات 
در خانه را س��خت عنوان کرد: »با بچه ها در ارتباط 
هس��تم و تا جای��ی که می دان��م همه آنها مس��ائل 
بهداشتی را کاملاً رعایت کرده اند. تقریباً دو ماه است 
که ورزش و مس��ابقات به طور کامل تعطیل شده و 
همه ما در قرنطینه خانگی هستیم. تمام باشگاه ها و 
سالن های ورزشی بسته شده اند و ورزشکاران در خانه 
تمرینات شان را ادامه می دهند. حفظ آمادگی بدنی 
در منزل مطمئناً مثل حضور در سالن های ورزشی 
نمی شود، چراکه ورزشکاران حرفه ای برای تمرین به 
یک شرایط و وسایل خاص نیاز دارند. با این حال باز هم 
تا حدی می توان در خانه تمرینات سبک را انجام داد. 
به هر حال این اوضاعی است که برای همه کشورها 

پیش آمده و چاره ای جز رعایت کردن نداریم.«
  نمی توان قهرمان تعیین کرد

او در پایان در خصوص تعطیلی لیگ برتر و معرفی 
نشدن تیم قهرمان اظهار داشت: »تعطیلی بازی ها 
تنها مختص به بسکتبال ایران نیست و در کل دنیا 
مسابقات و لیگ ها لغو شده است. همه ما منتظریم به 
شرایط عادی بازگردیم. زندگی در جریان است و در 
آینده این تعطیلی اجباری را جبران می کنیم. پایان 
این فصل از رقابت های لیگ برتر بسکتبال تصمیم 
فدراس��یون بود. البته برخی باش��گاه ها معتقدند 
باید قهرمان لیگ مش��خص شود. تعطیلی بازی ها 
قبل از ش��روع مرحله پلی آف اتفاق افتاد و شرایط 
پلی آف به گونه ای است که شاید تیم ها با یک باخت 
حذف ش��وند، به همین خاطر نمی توان گفت چه 
تیمی قهرمان است. در هر صورت باید تابع تصمیم 

فدراسیون باشیم.«
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سعید احمديان 

دنيا حيدري

بامربیایرانیهمبهمدالالمپیکمیرسیم
قطعاً والیبال ایران به خودکفایی در زمینه 
مربی والیبال رسیده است و یک مربی ایرانی 
می تواند به تیم ملی بزرگسالان کمک کند، 
اما این امر بستگی به حمایت مدیران ارشد 
دارد. کاربلدی، تخصص و توانمندی مربیان 
بسیار مهم است، اما چگونگی حمایت شدن 
آن مربی در مدیریت تیم، مهم تر است. آن 
زمان که مربی خارجی، آنالیزور و بدنس��از 
خارجی در تیم های ملی پایه کار می کردند، 
زیرساخت ها برای حضور یک مربی ایرانی در تیم ملی بزرگسالان فراهم 
نبود و زمانی زیرساخت آماده نبود که مربیان داخلی، آنالیز و کار بدنسازی 
نوین، زبان انگلیسی و تاکتیک را خوب نمی دانستند، اما حالا شرایط بسیار 
تغییر کرده و با توجه به عملکرد بسیار خوب مربیان ایرانی و کسب عناوین 
جهانی در رده پایه، قطعاً در شرایط کنونی زیرساخت ها برای حضور یک 
مربی ایرانی در رأس تیم ملی بزرگسالان آماده است. با این حال متاسفأنه 
تمام تمرکز دوستان روی سرمربی است در حالی که همه اعضای تیم باید 
از خبرگان و نخبگان باشند، چراکه اگر هر کدام به کار خود مسلط نباشند 
تیم دچار لغزش می شود. اگر همه گروه خوب کار کنند با مربی ایرانی هم 
می توانیم مدال المپیک بگیریم. با نگاهی به ۱۱ تیم صعود کرده به المپیک 
متوجه می شویم که هشت تیم، مربی با ملیت بومی انتخاب کرده اند، یعنی 
بیش از ۷۰ درصد مربیان در المپیک از کشور مبدأ هستند. اما اگر برخی 
معتقدند که ما به سرمربی مدیر در رأس کادر فنی تیم ملی نیاز داریم، این 
نگاه باید به سوی سرپرس��ت تیم ملی، رئیس فدراسیون، وزارت ورزش و 
کمیته ملی المپیک نیز باشد. اینگونه نیست که فقط با مربی خارجی به 

دنبال مدال المپیک باشیم، ما با مربی ایرانی هم موفق می شویم.

واکنشعبدولیبهشکستنقرنطینه
تمرینات خارج از خانه سعید عبدولی، ملی پوش مطرح کشتی فرنگی 
کشورمان خبرساز شده است. در حالی که س��تاد ملی مبارزه با کرونا 
در ورزش، ورزشکاران را از تمرین در بیرون از منزل منع کرده، سعید 
عبدولی، دارنده مدال برنز المپیک و طلای جهان گویا ترجیح داده که از 
قرنطینه خارج شود. او روز یک شنبه با حضور در پارک جوانمردان تهران 
به تمرینات گروهی و بازی فوتبال در فضای باز پرداخت تا قرنطینه را 
بشکند. عبدولی که سهمیه المپیک را کس��ب کرده و برای بازی های 
توکیو آماده می شود، پس از واکنش های منفی به تمرینات او در خارج از 
قرنطینه، دیروز در گفت وگو با خبرگزاری میزان مدعی شد که حواسش 
به رعایت نکات بهداشتی بوده است: »بازی را با دوستانی که از صحت 
و سلامت آنها آگاهی داش��تم، انجام دادم و تمام نکات بهداشتی را در 

تمریناتم رعایت می کنم.«

علیرضا طلوع  کیان

 مربي والیبال

وظیفهامشادکردندلمردماست

تمریندرخانهخیليسختاست
ش  ملی پ����و     خبر
شمش��یربازی 
س��ابر ایران گفت: »امیدوارم زودتر مسئله شیوع 
ویروس کرونا تمام ش��ود، چون در خانه به سختی 
تمرین می کنم و دلم برای اردو و مسابقه تنگ شده 
است.« محمد رهبری با اش��اره به شرایط سخت 
قرنطینه و تمرین در منزل ادامه داد: »با این شرایط 
سخت و با برنامه تمرینی که مربیان فرستاده اند در 
خانه تمرین می کنم. ما در اوج مسابقات بودیم که به 
دلیل کرونا همه رقابت ها کنسل شدند و خانه نشین 

شدیم. امیدوارم این شرایط زودتر تمام شود و دیگر 
هم درگیر چنین مشکلی نشویم. برنامه ریزی که ما 
کرده بودی��م این گونه بود که ت��ا المپیک به اوج 
آمادگی برسیم. اکنون این تعویق یک ساله فرصتی 

شد تا بهتر و بیشتر تمرین کنیم. البته سهمیه هاي 
کسب شده به نام کشور است و همین مسئله باعث 
ایجاد انگیزه برای همه می شود تا خود را به  ترکیب 
تیم برس��انند. خود من هم تمام هدف��م را بر این 
گذاشته ام که در ترکیب تیم قرار بگیرم. هر کسی 

حقش باشد در المپیک حضور خواهد داشت.«

محمد بنا همچنان نگران  است. 
فريدون حسن 

      بازتاب
سرمربي تیم ملي کشتي فرنگي 
خ��وب مي داند که یک س��ال به 
تعویق افتادن المپیک زمان زیادي نیست و دلایل خاص خودش 
را هم دارد، وقتي مي گوید: »این اتفاق به نفع کشتی نیست، چون 
کسی فکر نمی کرد بیماری کرونا به این میزان طولانی شود؛ فعلًا 
تا تیرماه اردوهای تیم ملی تعطیل است. درست است کشتی گیران 
ما جوان هستند و به نوعی تا المپیک می توانند تجربیات بیشتری 
کسب کنند، اما باید در اردو باشند و راهی مسابقات شوند تا این 
مهم رخ دهد، نه اینکه در شهرهای خودشان باشند.« محمد بنا 
تصریح کرد: »تعویق المپیک برای حسن یزدانی، علیرضا کریمی 
و ورزشکاران دیگر مانند س��هراب مرادی و حمیده عباسعلی که 
دچار مصدومیت شده بودند، خوب بود. متأسفانه شرایط کنونی 
جهان خوب نیست و باعث می شود زمان زیادی از دست بدهیم و 
نتوانیم تمرینات را به صورت منظ��م انجام دهیم. البته برگزاری 

المپیک در سال آینده بی شک بی کیفیت ترین مسابقات در این 
سالیان اخیر از آب در خواهد آمد. طبیعی است که سطح کشتی 
هم در المپیک پایین بیاید و در آنجا بیشتر کشتی گیران باتجربه  
می توانند صاحب مدال شوند.« بنا در مورد اینکه آیا از شرایط این 
روز های کشتی گیران اطلاع دارد یا خیر اظهار داشت: »از طریق 
فضای مجازی پیگیر وضعیت کشتی گیران هستیم. مربیان هم 
آنها را تحت نظارت قرار داده اند و به صورت مدام با آنها در تماس 
هس��تند. البته ظاهراً فدراس��یون فرآیندي را تعریف کرده تا در 
چارچوب آن رقابت هاي انتخابي برگزار شود. به اعتقاد من نباید به 
هیچ صورتی این موضوع جزو احکام مطلق باش��د. با این شرایط 
خاص در حال حاضر نمی توان حرفی زد، باید در زمان مناسب و با 
اقتضای ش��رایط بتوانی��م تصمیمات مقتضی را اتخ��اذ کنیم.« 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی خاطرنشان کرد: »پس از المپیک 
می توانیم با نظر تمام س��رمربیان و براس��اس ش��رایط مدنظر و 

تبصره ها احکام متغیر داشته باشیم.«

تعویق یک ساله المپیک به نفع ما نیست 

بيکیفیتترینمسابقاتراخواهیمدید

سیدشاهین موسوي، ملی پوش وزن ۷5       چهره
کیلوگرم بوکس گفت:  »حدود ۱۰ روز 
است که به صورت  انفرادی تمرین را در خانه شروع کرده ام و طبق برنامه 
کادر فنی، تمرینات  بدنسازی و فنی را انجام می دهم.  با کادر فنی تیم ملی 
بوکس در ارتباط هس��تم و  بر همین اس��اس آنها یکسری برنامه های 
جسمانی و فنی را به من داده  اند تا بدنم در حد مطلوب بماند. درست است 
این برنامه ها به خوبی تمرین در باشگاه نیست،  اما چون خانواده ورزشی 
دارم، وسط اتاق یک کیسه بوکس آویزان کرده ام و تمرین می کنم 
تا از آمادگی دور نشوم.« قهرمان بوکس کشورمان البته  به جز 
تمرین در جبهه اي دیگر هم به م��ردم خدمت مي کند. 
موسوی در خصوص حضور در طرح  خیریه »شب های 
همدلی« که کمک به نیازمندان شهرستان اسلامشهر 
است، تأکید کرد: »یکی از دوستانم پیشنهاد  عضویت 
در طرح تهیه غذا برای قشر مستضعف شهرمان به 
نام شب های همدلی را به من داد که گفتم چه 
کاری بهتر از این، خدا به من لطف کرد تا در 
ورزش ملی پوش و به مسابقات بین المللی 
اعزام  ش��وم. در جبه��ه ورزش تلاش 
می کنم تا مدال بگی��رم و دل مردم 
کش��ورم ش��اد  ش��ود و در بح��ث 
فعالیت های خیریه هم وظیفه دارم که 
برای کمک به مردم کوتاهی نکنم. من سرباز این مملکت 

هستم و وظیفه خود می دانم که مردم را خوشحال کنم.« 

کاربزرگپزشکانوپرستارانقابلجبراننیست
حرف هاي حامد سهراب نژاد، بسکتبالیست مهرام در گفت وگو با »جوان« درباره جمع آوری تجهیزات پزشکی و اهدای آن به بیمارستان ها

ضربهکردنغولبدهیهایفوتبال
قاطعیتمیخواهد

بدهی باش��گاه ها دغدغه ت��ازه ای برای فوتب��ال ایران نیس��ت، کمتر 
فوتبالیستی را در لیگ ایران می توانید پیدا کنید که از باشگاهی طلبکار 
نباشد و همچنین کمتر باش��گاهی وجود دارد که به بازیکنانش بدهی 
نداشته باشد. بحران های اقتصادی، کاهش بودجه  و کمتر شدن تمایل 
اسپانسرهای قدرتمند به سرمایه گذاری در فوتبال باشگاهی کشورمان 
سبب شده لیست بدهی  باشگاه های دولتی فوتبال هر فصل که می گذرد 
طولانی تر شود. در چنین شرایطی دو روزی است که مدیران فدراسیون 
فوتبال در جلسه ای که با مدیران باشگاه ها برگزار می کنند، قصد دارند 
برای حل بحران بدهی های باش��گاه ها چاره ای بیندیشند، بحرانی که 
البته کم هم دردسر برای تیم های ایرانی در فیفا و کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نداشته است، به طوری که در سال های اخیر سه باشگاه ایرانی به 
دلیل بدهی و ش��کایت خارجی ها علاوه بر اینکه جریمه های سنگین و 
چندبرابری نسبت به رقم قرارداد اولیه را پرداخت کرده اند، چند فصل 
هم از نقل و انتقالات محروم شده اند. علاوه بر آن دیروز نبی که به تازگی 
دوباره به عنوان مدیرکل به فدراس��یون فوتبال بازگش��ته در جلسه با 
مدیران باشگاه ها با آنها اتمام حجت کرد که با افزایش بدهی ها و وصول 
نش��دن مطالبات بازیکنان، تیم های ایرانی که بدهکار باش��ند از لیگ 

قهرمانان آسیا حذف می شوند. 
هرچند که در سال های اخیر با حساب س��ازی هایی که صورت گرفته، 
تیم های ایرانی حاضر در آسیا از چنین مجازاتی به دلیل بدهی داشتن 
در امان مانده اند، اما جا زدن یک باش��گاه بدهکار به عنوان یک باشگاه 
س��ودده که هیچ بدهی ندارد برای AFC تا یک زمانی جواب می دهد 
و حساس شدن کنفدراسیون فوتبال آسیا روی سندسازی و لاپوشانی 
بدهی های باشگاه های کشورمان می تواند عواقب سختی برای فوتبال 
ایران به دنبال داش��ته باشد. این همان هشداری اس��ت که دیروز نبی 
به مدیران باش��گاه های بده��کار داد، باش��گاه هایی که بعض��ی  از آنها 
برای س��همیه لیگ قهرمانان هم تلاش می کنند و برای اینکه سهمیه 
احتمالی شان حذف نشود باید برای بدهی  های شان به بازیکنان و مربیان 

مختلف فکری کنند.
در چنین شرایطی همچنان که دیروز نورشرق، مسئول کمیته وضعیت 
بازیکنان به مدیران باشگاه ها گوشزد کرده باید فکری برای این بدهی ها 
شود تا این رقم ها سنگین تر نشود و با تدابیری که باشگاه ها باید اتخاذ 
کنند رقم بدهی ها به صفر برسد تا برای تیم های فوتبال در لیگ و آسیا 
دردسر درس��ت نکند. مس��ئول کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون 
فوتبال از باشگاه ها خواسته به اندازه ای که بودجه دارند، هزینه کنند. 
این همان مسئله ای اس��ت که سال هاس��ت بر آن تأکید می شود، اما 
کمتر مدیر باش��گاه دولتی بوده که بر اس��اس دخلی که باشگاه دارد، 
خرج کند و همیشه به خصوص در باش��گاه های بزرگ دولتی شاهد 
بوده ایم که یک مدیر بدون توجه به بودجه و همچنین درآمد احتمالی 
که می تواند از اسپانسرها داشته باشد برای باشگاه خرج تراشیده و به 
این توجه نکرده است که این چک ها و قراردادهایی که امضا می شود، 

در نهایت باید نقد شود.
همین بی تفاوتی مدیران باشگاه ها نسبت به هزینه های چند برابر بودجه 
تیم سبب شده مدیرانی که می آیند به دلایل مختلف در رقابت با دیگر 
باش��گاه ها، گاهی قیمت یک بازیکن ۱۰۰ میلیونی را به یک میلیارد 
برسانند تا بتوانند با این بازیکن قرارداد امضا کنند. قراردادی که وقتی 
زمان پرداخت آن فرا می رس��د، بازیکن با حساب خالی باشگاه روبه رو 
می شود و کار به شکایت و شکایت کشی می کشد تا این بازیکن بتواند 
درصدی از این قرارداد را نقد کند و بقیه اش هم در لیس��ت بدهی های 
باش��گاه ثبت می ش��ود و معلوم نیس��ت که چه زمانی بازیکن بتواند 

بدهی اش را وصول کند.
در چنین ش��رایطی باید فکری ب��ه حال بحران بدهی باش��گاه ها کرد. 
ضروری است هزینه ایجاد بدهی های بی حساب و کتاب برای مدیرانی 
که زیر قراردادها را امضا می کنند بالا برود تا مدیرعامل باشگاه قبل از آنکه 
پای قرارداد را امضا کند، منابع مالی پرداختش را هم بسنجد و در صورتی 
که باشگاه توان پرداخت چنین قراردادی را داشت، قرارداد را امضا کند.

برای رسیدن به چنین وضعیتی وزارت ورزش و سایر بخش های دولتی 
به عنوان نهادهایی که اکثر باشگاه ها وابسته به آنها هستند و همچنین 
فدراسیون فوتبال به عنوان متولی فوتبال در کشور باید با عبور از تساهل 
و بی تفاوتی که در سال های اخیر نس��بت به هزینه کردهای باشگاه ها 
داشته اند، علاوه بر برخورد با تخلفات، قوانین سختگیرانه تری را نسبت 

به عدم افزایش بدهی وضع و بر اجرای آن نیز نظارت کنند. 
در این راستا دولتی ها باید با حساسیت نس��بت به هزینه هایی که در 
باشگاه های زیرمجموعه شان صورت می گیرد، علاوه بر برگزاری مجمع 
باشگاه و حسابرسی، از مدیران باشگاه به هزینه هایی که می شود پاسخ 
بخواهند و در صورت تخلف و تخطی مدیر از هزینه کرد بیشتر نسبت 
به بودجه و انحراف از سیاست مالی، با این مدیر برخورد کنند تا مدیران 
بعدی حس��اب کار دست ش��ان بیاید که برای تصمیم های ش��ان باید 
پاسخگو باشند و اینطور نیست که بیشتر از دخل، خرج کنند و کسی 

هم آنها را بازخواست نکند.
در سوی دیگر فدراسیون فوتبال هم به عنوان متولی فوتبال در کشورمان 
برخلاف رویه این سال ها و تهدیدهایی که عملی نمی شود باید نسبت 
به برخوردهای قاطع با باشگاه های بدهکار که حساب های مالی شان در 
پایان هر فصل تسویه نمی ش��ود، اقدام کند و با محرومیت باشگاه های 
بدهکار و الزام باش��گاه ها به پرداخت قراردادهایی که امضا شده، اجازه 
ندهند تیمی با بستن قراردادهای غیرمتعارف نسبت به بودجه باشگاه، 
هم برای بازیک��ن و هم برای حیثیت و آبروی فوتب��ال ایران در مجامع 

بین المللی مشکل و دردسر ایجاد کند.

تلاش برای دور زدن کرونا و از سر گرفتن مسابقات
بلاتکلیفیودودستگیجامعهفوتبال

هنوز مشخص نیست که دنیا چه زمانی از شر ویروس منحوس کرونا خلاص 
خواهد شد و همین نامشخص بودن شرایط مسئولان فوتبال دنیا را برای 
تصمیم گیری به تکاپو انداخته است. هرچند که با توجه به دودستگی ایجاد 

شده، گرفتن تصمیمی منطقی کار چندان ساده ای نیست.
بدون ش��ک هیچ چیز در این ش��رایط از جان انس��ان ها مهم تر نیست، 
مسئله ای که فیفا بارها بر آن تأکید داشته است. یوفا هم اگرچه این مهم را 
رد نمی کند، اما تأکید دارد که بازی ها باید به وقت مناسب از سر گرفته شود 
و لیگ ها نباید به هیچ عنوان نیمه تمام باقی بماند و قهرمانی هیچ تیمی 
نباید خارج از زمین مسابقه رقم بخورد. با وجود این اتخاذ دیرهنگام برخی 
تصمیمات و تعلل در تعطیلی مسابقات و ضربه های جبران ناپذیر آن در 
روزهای نخست شیوع این بیماری باعث شده آقایان تصمیم گیرنده این بار 
محتاط تر عمل کنند، اما دودستگی ایجاد شده در پس این بلاتکلیفی، کار 

را برای همه سخت کرده است.
  ضرر تعطیلی فوتبال جبران ناپذیر است

ایتالیا یکی از آن کشورهایی است که دودس��تگی بر سر لزوم از سرگیری 
مس��ابقات ورزش��ی یا لغو آن در بحبوحه بحران کرونا ب��ه دغدغه بزرگ 
مسئولان آن اضافه ش��ده؛ در حالی که برخی از مقامات دولتی و رؤسای 
تیم ها خواهان مختومه اعلام ش��دن فصل هس��تند، برخی دیگر از جمله 
گابریله گراوینا، رئیس فدراسیون فوتبال ایتالیا و چند باشگاه، به خصوص 
لاتزیو بر از س��ر گرفته شدن مس��ابقات تأکید دارند، به طوری که گراوینا 
 A یک ش��نبه برای بار چندم درباره آث��ار منفی ادامه پیدا نکردن س��ری
هشدار داد: »من نمی توانم نعش کش فوتبال ایتالیا باشم و نسبت به دفاع 
از جنبش فوتبال و دیگر جنبش های ورزش��ی مس��ئول هستم. نگرانی ام 
بابت لغو مسابقات نیست،  نگرانی من این است که اگر فوتبال از سر گرفته 
نشود، آثار منفی آن در آینده گریبان این ورزش را می گیرد. می خواهم به 
فوتبال هم به چشم یک جنبش اجتماعی- اقتصادی نگاه شود. من درباره از 
سرگیری مسابقات در ماه ژوئن صحبت کردم. اگر دولت همه چیز را متوقف 
کند، مسئولیت آن برعهده خودش است، چون نمی توانید فشاری را که در 
این مبارزه روی من است تصور کنید. فوتبال ایتالیا جدا از دیگر بخش های 
کشور یا مؤسسات بین المللی نیست. ما هم بخشی از فدراسیون های اروپایی 

و جهانی هستیم. با این حال هنوز هم احساس امید وجود دارد.«
  هواداران به ورزشگاه ها راه داده نمی شوند

اگرچه آلمان هم بعد از اس��پانیا و ایتالیا بیشترین شمار مبتلایان به کرونا 
را در بین کش��ورهای اروپایی دارد و هنوز موفق به مهار و کنترل ویروس 
کرونا نشده و نگرانی های زیادی در این راستا دارد، اما با فشار جامعه فوتبال 
رأی به ادامه رقابت های بوندس لیگا از ابتدای ماه بعدی میلادی داده شد. 
هرچند که هنوز زمان دقیقی برای شروع دوباره مشخص نشده و قرار است 
در پایان این هفته تصمیم نهایی در این زمینه اتخاذ شود، اما فریتس کیلر، 
رئیس فدراسیون فوتبال آلمان قصدی برای باز کردن در ورزشگاه ها به روی 
هواداران ندارد: »می دانیم جذابیت فوتبال به هواداران اس��ت و آنها چقدر 
مشتاق بازگشت به سکوها هس��تند، اما در شرایط کنونی امکان بازگشت 
هواداران به ورزشگاه ها وجود ندارد و ریسک نخواهیم کرد. فعلاً با هماهنگی 

وزارت بهداشت قرار است بازی ها را بدون حضور تماشاگر برگزار کنیم.«
  درهای نیوکمپ باز نمی شود

بستن در ورزشگاه ها به روی تماشاگران تصمیمی نیست که تنها رؤسای 
فدراسیون ها برای برگزاری رقابت ها گرفته باش��ند و این سیاستی است 
که بس��یاری از باش��گاه ها اتخاذ کردند. در همین راستا، س��ران بارسا در 
بدبینانه ترین حالت ممکن قصد ندارند اجازه ورود هیچ کس را به ورزشگاه 
نیوکمپ تا ماه فوریه)بهمن( بدهند. باشگاه بارسلونا این روزها دو سناریو 
را دنبال می کند. در روزهایی که فوتبال تعطیل اس��ت و هنوز مش��خص 
نیس��ت که رقابت های این فصل دقیقاً چه زمانی از سرگرفته شود، طبق 
ادعای لاونگواردیا، باشگاه بارسلونا به بسته ماندن ورزشگاه نیوکمپ تا ماه 
فوریه 2۰2۱ فکر می کند. در بدبینانه ترین حالت این سناریو، فصل جاری 
نیمه تمام می ماند و فصل آینده از ۱5 سپتامبر شروع خواهد شد، اما بازی ها 
بدون تماشاگر و پشت درهای بسته خواهد بود. اتفاقی که ضرر مالی زیادی 
به بارس��ا وارد خواهد کرد. در واقع هم بلیت فروش��ی برای بازی ها صورت 
نخواهد گرفت و هم تورهای توریستی ورزشگاه نیوکمپ لغو خواهند شد. 
در خوشبینانه ترین حالت، بارس��لونا بر این اعتقاد است که فصل جاری با 
انجام بازی های بدون تماشاگر در تابستان به اتمام می رسد و فصل بعد نیز از 
اواسط سپتامبر شروع می شود. در این سناریو سران بارسا معتقدند می توان 
از ۱5 نوامبر 2۰2۰، بازی ها را با حضور تماشاگر برگزار کرد. در هر دو صورت 
بارسا قطعاً نمی تواند به سطح درآمدی که پیش از این تعیین کرده بود دست 
یابد و به خصوص از ناحیه بلیت فروشی دچار خسران زیادی می شود. بدون 
تردید نه بارسا می داند کدام یک از این دو سناریو در آینده پیاده خواهد شد 
و نه هیچ کس دیگری، چراکه کرونا هنوز هم به رغم تمام تلاش ها دنیا و جان 

انسان ها را به شدت تهدید می کند.


